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Conclusies van de Coördinatie Commissie voor 
Europese Integratie- en Associatieproblemen van 
1 3 juni 1 9 7 9 

De Coördinatie Commissie heeft tijdens zijn zitting 
op 1 3 juni 1 9 7 9 de volgende agenda behandeld. 

• . Voorbe- y. "' n.i;:.Kui van 18 juni 1979 

1 . 1 . Coördinatie van de economische politieken van de 
Lid-Staten; 

1 . 2 . De convergentie van het economisch beleid; 
1 . . pc economische situatie; 
1 . 4 . Perspectieven voor Europa in 1 9 9 0 ; 
1 . 5 . Rapport inzake het EMS; 
1 . 6 . De oliemarktsituatie 
* . 7 . Rentebonificaties in het kader van het EMS; 
1 . 6 . Gemeenschapspositie in OESO-kader aanziens de 

vraag naar de deelname van de Gemeenschap aan 
het arrangement inzake exportcredietne voor 
schepen; 

1 . 9 « Diversen: Tripartite Conferentie. 

Z. Voorbereiding van de Landbouwraad van 1 8 juni 

2 . 1 . Landbouwprijzen 1 9 7 9 / 1 9 8 0 ; 
2 . 2 . Het Zuivelbeleid; 
2 . 3 - Diversen: Tapioca-problematiek. 
I. Voorbereiding van de Energieraad van 1 8 juni 
4. Voorbereiding van de Milieuraad van 1 9 juni 

De aandacht van de Ministerraad zij gevestigd op agendapunt 
1 .8 (versoepeling exportcredieten voor schepen) waar in 
het bijzonder om de medewerking van de Minister van Financiën 
en de Minister van Economische Zaken wordt verzocht, 
en t.a.v. agendapunt 4 (Milieuraad) waar op blz. 3 van de 
desbetreffende Nota die als bijlage gaat, een voorbehoud 
zijdens het Ministerie van Volksgezondheid en Milieuhy
giëne staat aangetekend. 
Voor het overige zou de Ministerraad bijgaande conclusies 
en overwegingen kunnen goedkeuren. 



1 . VoorbeT m g EcoPinRaad van 18 .juni 1979 

1.1. Cotfrdinatie_van_d^_£9.2ïi2^iË£^Ë_E2ii^iÈ^ê.^_X^ïi_ÉË 
^ ~L ld ̂ Staten 

De Commissiemededeling welke op dit punt is vervaardigd t.b.v. 
de Europese Rand f ie in de Coördinatiegroep te Brussel onderwerp 
geweest van veel critie); . E« feite zullen uitsluitend de conclu-
Lee van het document worden opgenomen in het rapport van de Raad. 

De Coördinatie Commissie meende dat het docu
ment nauwelijks aansluiting heeft op,noch uit
werking biedt van de Nederlandse voorstellen 
welke door de vorige Europese Raad als bijdrage 
werden geaccepteerd. Het werd niettemin van 
groot belang geacht dat vooruitgang wordt 
geboekt met de coördinatie van het beleid. 
Zulks is met het oog op het EMS door Nederland 
steeds bepleit. Tactisch bezien ware 
deze noodzaak te beklemtonen vanwege de bijzon-* 
dere betekenis welke van Britse en Italiaanse, 
en enigermate Ierse, zijde wordt gehecht aan 
de convergentie van het beleid. 
De Coördinatie Commissie kon zich voorts in 
het algemeen wel verenigen met de inmiddels 
tot stand gebrachte conclusies aan het einde 
van het Commissiedocument, doch wenst dat 
zij minder worden geplaatst in een uitsluitend 
monetaire context en dat zij enigermate worden 
ingevuld met meer specifieke aanwijzingen. 
De Coördinatie Commissie achtte het ten slotte 
nuttig indien in interdepartementaal overleg 
nader aandacht besteed wordt aan de consequen
ties van de Nederlandse coördinatievoorstellen 
voor het Nederlandse interne beleid. 

'_.2.Ze convergentie van het economisch beleid 

Het is te verwachten dat op de komende Europese Raad 
door enige Lid-Staten zwaar de nadruk zal worden gelegd 
op de convergentie van het economisch beleid. Het docu
ment terzake dat inmiddels totstand werd gebracht door 
werkgroepen en het Coreper blijkt toch nog te worden aan
gevochten met name van Italiaanse zijde, ondanks het feit 
dat de verscheidenheid van bestaande opvattingen daarin 
reeds tot uitdrukking werd gebracht. De discussie be
treft de Britse en Italiaanse zorgen om hun lusten/lasten-
balans in de Gemeenschap. De exacte beweringen van laatst
bedoelde staten zijn evenwel nog niet ter beschikking. 



De Coördinatie Commissie meende dat tijdens 
de komende EcoPinRaad de bestaande Nederlandse 
positie terzake van die zorgen en beweringen 
gehandhaafd diende te blijven. De Britse 
deic^.at i r en <\c & tede verbonden delegaties 
gouden moeten worden uitgenodigd hun pro
blemen te omschrijven en adstrueren.Hierbij 
ware overigens tevens een beeld te verkrijgen 
van de mate van medewerking welke van de 
Britse Regering te verwachten is voor de 

bouw van het Gemeenschapsbeleid. Tijdens 
de Europese Raad zou dan, zo meende de 
Coördinatie Commissie voorshands, ook van 
Nederlandse zijde de bereidheid kunnen worden 
uitgesproken tot een nadere bestudering van de 
door Britse zijde aan de orde gestelde proble
matiek hierbij uitdrukkelijk aanduidend zich 
niet te willen vast leggen ten aanzien van 
enigerlei oplossing. Het zou dan ook 
duidelijk moeten zijn dat van Britse zijde de nodige 
bereidheid bestaat m.b.t. medewerking aan het tot-
gtandbrengen van Gemeenschapsbeleid. .>, 
Nederland zou er zich dan niet tegen behoe
ven te verzetten dat deze "Britse" problematiek 
in de zitting van de Europese Raad van novem
ber a.s. meer substantieel wordt bespro
ken . 
De Coördinatie Commissie besloot voorts, ten
einde de Nederlandse positie t.b.v. de komende 
discussies op dit punt voor te bereiden, een 
werkgroep in te stellen o.l.v. het Ministerie 
van Buitenlandse Zaken 

1*3» De economische situatie 

rapport terzake werd inmiddels door de Coördinatiegroep 
Brussel behandeld. Een dergelijk vooruitzichtengesprek zal 

overigens ook plaatsvinden in de 0E50-Ministerraad op 
en 15 juni te Parijs. 

D6 Coördinatie Commissie meende dat op dit 
punt geen conclusies nodig waren. De Neder
landse inbreng zou kunnen plaatsvinden conform 
hetgeen in de OLSO-Ministerraad aangaande 
de Nederlandse economische situatie te berde 
wordt gebracht. 

- A 
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1.4. Fers]3ectieven_voor_Euro£a_in_1_990 

Het Commis:siedocument dat de Commissie ten behoeve van 
de Europese Raad terzake zou opstellen is nog niet be
schikbaar. 

Gelet op de afwezigheid van het document meende 
de Coördinatie Commissie dat de Nederlandse 
delegatie in de EcoPinraad zich uiterst terug
houdend diende te tonen bij gebreke aan een 
gecoördineerd standpunt terzake. Tijdens de 
eerstvolgende vergadering van de Coördinatie 
Commissie zal dit standpunt worden geformuleerd 

j^^_R^££ Lrt_inzake_het EMS 

Het betreft hier het rapport dat de President van de 
^tionale bank in Frankrijk zal uitbrengen aan de 

lurcrese Raad. Het ontwerp daarvan is nog niet bekend. 

De Coördinatie Commissie meende dat de Euro
pese Raad uitsluitend kennis behoefde te nemen 
van dit rapport. Reeds is vastgesteld dat de 
evaluatie van het EMS zal plaatsvinden in 
oktober/november a.s. 

De Commissie heeft t.b.v. de Europese Raad een werkdo
cument terzake vervaardigd. Hierin wordt de ernst van 
ie situatie geschetst en zijn de economische gevolgen 
van drie verschillende scenario's uitgewerkt. 

De Coördinatie Commissie meende dat het 
document door de bank genomen een goede 
presentatie bood doch niet voor publicatie 
in aanmerking komt gelet op de deelcritiek 
welke daarop mogelijk is. 
hemeend werd voorts dat van Nederlandse 
zijde in het debat omtrent dit document de 
volgende uitgangspunten dienen te worden 
vastgehouden: a) de invloed van 
de valutieverschillen dient te worden 
betrokken in de presentatie; b) olieprijs
stijgingen dienen door te werken in de prij
zen van de eindprodukten; c) uit energie-
politiek oogpunt zou een koppeling dienen 
te worden aangebracht tussen de prijs van andere 
energiedragers en die van olie; d) bij inves
teringen in bedrijven en projecten dienen de 
energiekosten te worden afgewenteld op de in
vesteerders • 
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1 • 7. ritebon^ficati in het K-ader van_jiet_KMS 

Deze aangelegenheid staat opnieuw op de agenda van de 
EcoFinRaad zonder dat er aprake is van enige wijziging 
in de impasse waarin de Engelse wensen de andere Lid
staten en in het bijzonder Italië en Ierland hebben 
gevoerd• 

In deze omstandigheden meende de Coördinatie 
Commissie dat zij kon volstaan met een ver
wijzing naar haar conclusies van 9 mei, \ 

1.6. Gemeenscha£spositie_in OESO-kader MtozieDM da i 
yxS ~Jïë~^êeIname_van_Te ffemeenscïïap aan^Eeï I 
ar 7 ~ T " ~•":""i ,r~~ ~g_ expo r'ïcre (Ti e?en _voor scEe p en ~ ! 

Het betreft hier een Commissievoorstel houdende een 
compromis tussen acht Lid-Staten m.b.t. dè wenselijk
heid van een versoepeling van de hierbedoelde crediet-
voorwaarden en over de mate van die versoepeling. 

De Coördinatie Commissie betreurde dat aan 
haar vergadertafel niet de medewerking van 
de vertegenwoordigers van het Ministerie 
van Financiën en van Economische Zaken kon 
.orden verkregen voor de formulering van het 
probleem dat hen gescheiden hield. De Coör
dinatie Commissie volstond derhalve met de 
aanbeveling dat terzake een contact plaats
vindt tussen de beide betrokken bewindslieden 
en dat bij gebreke aan overeenstemming deze 
aangelegenheid door beiden in de Ministerraad 
aan de orde wordt gesteld. Mede vanwege het 
feit dat Nederland terzake besluitvorming in 
de Gemeenschap ophoudt lijkt het noodzakelijk 
dat Nederland i hans in de komende Raadszitting 
een gecoördineerd standpunt kan innemen. De 
Coördinatie Commissie vestigt overigens de 
aanlacht van de beide Ministers op bovenomschreven on
bevredigende gang van zaken bij de voorbereiding van het 
standpunt terzake van de Ministerraad. 

1.9« liversen 

Trijgartite Conferentie 

H wordt dat in de EcoPinRaad van Duitse zijde aan 
de orde wordt gesteld de status van de Tripartite Conferentie 
en de betrokkenheid van andere fora bij de aangelegenheden 
welke daar aan de orde zijn. 



; v> oord 1 na t i e Commi aa \ e onder© chree f de 
opvatting dat de Tripartite Conferentie 
gi cara a consultatief orgaan 
dient te behouden e i -t voorkomen dient 
te worden dat over macro—economische vraag
stukken sou worden beslist zonder dat de 
t#a*v. die vraagstukken competente organen 
daarbij worden betrokken. 
In het bijzonder de behandeling van de voor-
olion en ideeën omtrent arbeidstijdverkor

ting geven aanleiding tot deze bevestigingen. 

. Voorbereiding van de Landbouwraad 1 /an 18 juni 

2. . 1 . Landbo uyv̂ ri ¿ 2 en _1̂ 7 9/19 80 

De Landbouwraad hoopt tot een besluit omtrent de 
prijzen te komen tijdens deze Raadszitting; een 
verse van de besluitvorming t.a.v. de nieuwe 
landbouwprijzen naar de herfst dient echter niet 
uitgesloten te worden geacht. Gemeend wordt dat t.a.v. 

• 1 , suiker en tarwe geen prijsverhogingen moge
lijk l -jken. Vooral van Franse zijde zal 
lil el t fimlTl worden aangedrongen op dusdanige verhogingen 
net het oogmerk om tot afbraak van de monetaire 

censerende bedragen (M.C.B.'s) te komen. 

De Coördinatie Commissie verwees naar haar 
conclusies van 20 maart. Zij verfijnde deze 
oor te bepalen dat aan de afbraak van de 

MCB fs slechts kon worden meegewerkt indien 
een prijsverhoging van 2fo over de gehele 
l in ie sou plaatsvinden. Indien op hogerge-

ie produkten geen prijsverhoging plaats
vindt dan is daaraan 112et voldaan en is Neder
land vóór de nullijn zowel voor wat betreft 
le prijsverhogingen voor de landbouwproducten, 
alsook voor wat betreft de afbraak van de 
MC3f s. 
Be Coördinatie Commissie toonde er voorts 
begrip voor dat het, teneinde overeenstemming 
tc bereiken over het prijzenpakket, nodig zou 
>rr.er. /.ijken kleine toegemoetkomingen toe te 

kennen aan sommige Lid-Staten. De Nederlandse 
bewindsman wordt evenwel geacht vooraf steeds 
de financiële consequenties hiervan te willen 
nagaan en terughoudendheid te betrachten. 



2*%._HeI_Suive1be1eid 

Onder dit punt is aan de orde de medeverantwoordelijks-
hef firn- voor de boeren. 

De Coördinatie Commiscie onderschreef haar 
conclusies van 20 maart. Zij kan er 
mee instemmen dat de heffing zo nodig niet 

. o o r j a ; - - T . i l . v a B l g6fi beid , m a a r 
twee maal. 
De Coördinatie Commissie meende voorts dat 
de Nederlandse bewindsman tijdens de Raads
zitting melding kon maken van de suggesties 
van het Nederlandse bedrijfsleven omtrent 
een premieregeling voor veehouders die op 
basis van vrijwilligheid hun melkproduktie 
willen verminderen. Deze denkbeelden waren 
evenwel a titre personel over te brengen. 
Nader interdepartementaal overleg dient ter
zake nog plaats te vinden alvorens deze denk
beelden officieel kunnen worden ondersteund 
en ingebracht. 

2.3. Diversen 

ïapioca-pro biemat i ek 

Vanwege de aanstaande discussies in de Landbouwraad 
zag de Coördinatie Commissie aanleiding nogmaals te 
verwijzen naar haar conclusie terzake van 5 juni. 

. .. Nederland .r- enige Lid-Staat ie ü e decon-
::Liiatis aftoijst WMNM het ver.:Jli ,i:: geacht dat van 
Nederlandse zijde ook een poging wordt ondernomen om 
met alternatieven te komen voor die moeilijkheden 
welke de Commissie aanleiding geven om met haar decon-
solidatie-voorstel te komen. Het Ministerie van Buiten
landse Zaken zal het initiatief nemen tot dergelijk 
overleg. 

3« V 2 orbere i _i i1ï._-î ergi eraad_yan_l8 ^uni 

De Energieraad zal de energiediscussie van de Europese 
Raad voorbereiden welke van bijzonder belang lijkt 
vanwege de behandeling van dezelfde materie door de 
Economische Topconferentie van Tokio. Het Memorandum 
van de Franse Voorzitterschap aangaande deze materie 
is evenwel nog niet ter beschikking. Hoofdelement 
van de Faanse gedachten worden echter geacht te zijn 
een plafonnering van het importprijsniveau voor olie, 



clus een controle van de open markt voor olieprodukten 
Sm aaraan verbonden een plafond in de te accepteren 
teringen. Ce bedoeling i geen andere factoren 

dan de kosten de olieprijs bepalen aangezien tegen
over de OPEC-landen de tnd moet worden vermeden 
als zou er ruimte bestaan voor prijsverhogingen. 

De Coördinatie Commissie meende dat wel 
enige orde in de benadering van de prijs
problematiek in de onderscheiden Lid-
taten gewenst is. De open markt vormt 

echter een klein deel van de oliehandel 
welke niet maatgevend kan zijn bij het 
antwoord op de vraag of er ruimte bestaat 
tot prijsverhoging. Prijsbeheersing roept 
voorts het gevaar op van het ontstaan van 
een zwarte markt alsook van een wegvloeien 
van de oliestroom naar hogere bieders 
(Japan, VS). Het is derhalve wenselijk dat 
de discussie over die prijzenproblematiek 
gevoerd wordt en een eventuele regeling 
terzake uitsluitend getroffen wordt in 

vereniging met andere consumenten. Daarom 
zou, teneinde de Gemeenschap goed voor 
te bereiden op de Tokiotop, ook kennis 
genomen dienen te worden en een positie 
te worden bepaald t.o.v. de Amerikaanse 
ideeën terzake. 
Voor Nederland is het besparingsmechnisme 
een van de centrale pijlers voor het energie
beleid van de Gemeenschap. Door de bespa
ringen zou immers de spanning in de oliemarkt 
kunnen verminderen. Voorkomen dient dan 
echter te worden dat andere consumenten-
landen de bezuinigde olie gaan benutten. 
Cok op dit punt lijkt derhalve een over
eenstemming met andere consumentenlanden 
noodzakelijk om tot een effectief beleid 
te geraken. Ook het allocatieschema dat in 
IEA-verband is totstandgebracht, zou voorts 
in het totaal van het energiebeleid een 
belangrijk onderdeel kunnen zijn omdat het 
eventuele aanzienlijke verleggingen van de 
oliestroom zou kunnen voorkomen. De uitwer
king van dat schema in praktisch toepasbare 
maatregelen stuit echter nog steeds op 
moeilijkheden. 
Aangezien de werkzaamheid van elk der genoemde 
elementen afhankelijk is van medewerking van 
andere consumentenlanden worden de resultaten 
van de Ministeriele OESO-Raad op dit punt van 
groot belang geacht. 



Besloten werd dat het Ministerie van Economische 
Zaken het nodige zal verrichten zodat tijdens 
de Coördinatie Commissie van 19 juni, welke 
erhalve na de OESO-Ministerraad en de Energie-

raad plaatsvindt, een helder beeld kan worden 
verkregen van de mogelijkheden voor een effec
tieve beleidslijn in deze. 
Voor wat betreft de Dialoog met de OPEC-landen 
zij verwezen naar de conclusies van 5 juni 1979* 

4. Vo. ligg Van de Milieuraad ,,^^..15^11^1 

De Coördinatie Commissie vergaderde in gezamenlijke 
zitting ©et de Coördinatie Commissie voor Internationale 
Milieuvraagstukken ter voorbereiding van onderhavige 
EG-Raad. De conclusies van deze vergadering zijn vervat 
in bijgaande nota. 

DGES, 13 juni 1 



Coördinatie Commissie d.d. 9 mei 1979 

Bijlag* bij 1. 

I ̂ 5_Ren^boni f i cati es _EMS 

Het betreft hier de Britse wens om te delen in de rente
bonificaties waarvoor ten tijde van het besluit van de 
Europese Raad inzake het Europese Monetaire Systeem een 
milliardERS werd terzijde g< Deze gelden zouden ten 
goede komen aan de :;i i nyt-welvarende Lid-Staten. Het VK 
LI v- jden dat het, wanneer het te zijner tijd 

wenst toe te treden tot het EMS, hierover in onderhandeling 
moet gaan treden in de Raad. Een toezegging aan het 
VK impliceert het uitbreiden van de garantie terzake ook aan 
fclil, alsmede de noodzaak van een vergroting van het "bedrag 

aangezien Italië nu reeds meent te kunnen rekenen op het deel 
dat overblijft na aftrek van de gelden voor Ierland. 

De Coördinatie Commissie wijst er op dat toen de 
Europese Raad in december 1978 besloot omtrent 
het Europees Monetair Systeem»zij hierbij voer 
ogen had een EMS waaraan het VX zou deelnemen. 
Het lijkt derhalve wenselijk aan het VK met be
trekking tot deze vraag toe te zeggen dat het 
bij toetreding tot het EMS in de toekomst muta-
tis mutandis in dezelfde situatie zal zijn als 
in december 1978. Het lijkt weinig opportuun 
om thans een discussie te voeren omtrent de 
hoogte"van het bedrag. Omtrent de financiële 
consequenties van dat standpunt kan beter worden 
gediscussieerd wanneer het VK wens tot toe-, 
treding tot het ET.ïS uitspreekt. Algemene politieke 
overwegingen pleiten ervoor de nieuwe Britse 
Regering op bovenstaande positieve en 
evenwichtige wijze tegemoet te treden. 
Zijdens het Ministerie van Financiën werd het 
wenselijk geacht de aandacht van de Ministerraad 
te vestigen op dit standpunt vanwege de mogelijke 
financiële consequenties. 
Vóór wat betreft de besteding van de renteboni
ficaties door de Commissie werd gemeend,dat het 
niet in overeenstemming met eerdere besluiten 
lijkt de Commissie hierbij te bewaken middels 
zware beheerscomité-procedures. Wel lijkt het . 
gewenst dat de Commissie i n deze genoopt wordt tot een 
consistentie niet het regionaal beleid. 
De Coördinatie C smlssle meende voorts dat van 
Nederlandse zijde deze uitgaven als verplicht 
dienen te norden geoormerkt. 


